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PROTOKÓŁ NR VI/LVII/23 

z LVII SESJI SEJMIKU WOJEWÓDZTWA ŚLĄSKIEGO 

VI KADENCJI 
 

(22.05.2023 r. – Sala Sejmu Śląskiego, Urząd Marszałkowski Województwa Śląskiego 

w Katowicach, ul. Ligonia 46) 

 

[przed rozpoczęciem sesji: 

 

- uczczono pamięć zmarłych: Zbigniewa Bomby, radnego Sejmiku Województwa Śląskiego 

I kadencji, a także Radosława Ostałkiewicza, Wójta Gminy Jaworze; 

- Pan Henryk Kiepura, Starosta Kłobucki, w imieniu strażaków-ochotników podziękował za 

współpracę i wsparcie udzielane ochotniczym strażom pożarnym; 

- podana została informacja o przetwarzaniu danych osobowych oraz udostępnieniu 

zarejestrowanego materiału z sesji na stronie internetowej Urzędu Marszałkowskiego, następnie 

sprawdzona została obecność radnych za pomocą programu e-sesja] 
 

1. Otwarcie sesji – [godz. 1105 – radny Marek Gzik, Przewodniczący Sejmiku] 

 

- radny Marek Gzik, Przewodniczący Sejmiku –…proszę Państwa ! Na 

podstawie danych z systemu stwierdzam, iż w obradach uczestniczy 38 radnych, 

a zatem obrady są prawomocne i w związku z tym otwieram LVII Sesję Sejmiku 

Województwa Śląskiego VI kadencji ! Serdecznie witam jeszcze raz wszystkich 

uczestników. Witam Zarząd Województwa na czele z Panem Marszałkiem 

Jakubem Chełstowskim … przepraszam, malutki problem techniczny. Prośba 

o obsługę, o wsparcie … Witam Pana Marszałka z Zarządem ! Witam Panią 

Skarbnik Elżbietę Stolorz-Krzisz, witam Pana Dariusza Ptasia, Sekretarza 

Województwa. Witam Szanownych Państwa Radnych Sejmiku Województwa 

Śląskiego, zgromadzonych gości oraz osoby oglądające naszą transmisję. Witam 

jeszcze raz wszystkich Państwa bardzo serdecznie ! … Czy te problemy 

techniczne udało się rozwiązać ? … Ale w związku z tym, mamy 38 czy 39 

radnych ?  … A więc malutka korekta – mamy 39 radnych ! … Dobrze, proszę 

Państwa ! przechodzimy do punktu… 

 

 

2. Rozpatrzenie proponowanych zmian w porządku obrad: 
 

Porządek obrad: 

 

1. Otwarcie sesji Sejmiku. 

2. Rozpatrzenie proponowanych zmian w porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołów z LV i LVI sesji Sejmiku. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Województwa Śląskiego na lata 2023-2035 (druk VI/684). 
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5. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu i w budżecie Województwa 

Śląskiego na 2023 rok (druk VI/685). 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w planie dochodów gromadzonych na 

wydzielonym rachunku przez jednostki oświatowe oraz finansowanych z nich 

wydatków na 2023 rok (druk VI/686). 

7. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej gminom 

województwa śląskiego w ramach konkursu ofert dla gmin województwa 

śląskiego na zadanie pod nazwą: Wzmocnienie działalności placówek wsparcia 

dziennego dla dzieci i młodzieży na terenie województwa śląskiego w 2023 roku 

(druk VI/691). 

8. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej z budżetu 

Województwa Śląskiego w formie dotacji celowej gminom województwa 

śląskiego na realizację zadań wybranych w ramach Marszałkowskiego 

Konkursu Inicjatywa Sołecka w 2023 roku (druk VI/692). 

9. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Miastu i Gminie 

Olsztyn oraz Gminie Janów na realizację zadania pod nazwą: VI Jurajskie 

Zawody Balonowe. Balonowy Puchar Polski (druk VI/688). 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze darowizny 

prawa własności nieruchomości gruntowej położonej w Istebnej, oznaczonej 

w ewidencji gruntów jako działka nr 1671/1 o powierzchni 0,0143 ha (druk 

VI/690). 

11. Podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia znaku graficznego Województwa 

Śląskiego (druk VI/689). 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr VI/43/7/2022 Sejmiku 

Województwa Śląskiego z dnia 25 kwietnia 2022 roku w sprawie 

wprowadzenia wspólnej obsługi informatycznej w zakresie Biuletynu 

Informacji Publicznej wojewódzkich samorządowych jednostek 

organizacyjnych zaliczanych do sektora finansów publicznych przez Urząd 

Marszałkowski Województwa Śląskiego (druk VI/687). 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany przedstawicieli Sejmiku Województwa 

Śląskiego w Radzie Społecznej Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 

Zdrowotnej Rejonowego Pogotowia Ratunkowego w Sosnowcu (druk 

VI/693). 

14. Sprawozdanie z działalności Zarządu Województwa Śląskiego w okresie 

pomiędzy sesjami. 

15. Interpelacje, zapytania, wnioski, oświadczenia radnych. 

16. Zamknięcie sesji Sejmiku. 

 

- radny Marek Gzik, Przewodniczący Sejmiku –…w ubiegłym tygodniu do 

Kancelarii Sejmiku wpłynęło sprawozdanie z realizacji Programu o współpracy 

Samorządu Województwa Śląskiego z organizacjami pozarządowymi oraz 

podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku 

publicznego i o wolontariacie na rok 2022. Proponuję wprowadzenie tego 



3 

materiału do porządku sesji i omówienie go po punkcie 13, czyli po bloku uchwał. 

Czy są jeszcze inne propozycje zmian porządku obrad ? … Nie widzę ! A zatem, 

proszę Państwa, musimy przegłosować wprowadzenie tego punktu. Bardzo 

proszę o uruchomienie głosowania… 

 

Głosowanie nad uzupełnieniem porządku obrad o sprawozdanie z realizacji 

Programu o współpracy Samorządu Województwa Śląskiego z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3. ustawy o działalności 

pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2022: 

 

za  24 

przeciw 0 

wstrzym. 14 

 

 

Przyjęty porządek obrad: 

 

1. Otwarcie sesji Sejmiku. 

2. Rozpatrzenie proponowanych zmian w porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołów z LV i LVI sesji Sejmiku. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Województwa Śląskiego na lata 2023-2035 (druk VI/684). 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu i w budżecie Województwa Śląskiego 

na 2023 rok (druk VI/685). 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w planie dochodów gromadzonych na 

wydzielonym rachunku przez jednostki oświatowe oraz finansowanych z nich 

wydatków na 2023 rok (druk VI/686). 

7. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej gminom 

województwa śląskiego w ramach konkursu ofert dla gmin województwa 

śląskiego na zadanie pod nazwą: Wzmocnienie działalności placówek wsparcia 

dziennego dla dzieci i młodzieży na terenie województwa śląskiego w 2023 roku 

(druk VI/691). 

8. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej z budżetu 

Województwa Śląskiego w formie dotacji celowej gminom województwa 

śląskiego na realizację zadań wybranych w ramach Marszałkowskiego 

Konkursu Inicjatywa Sołecka w 2023 roku (druk VI/692). 

9. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Miastu i Gminie 

Olsztyn oraz Gminie Janów na realizację zadania pod nazwą: VI Jurajskie 

Zawody Balonowe. Balonowy Puchar Polski (druk VI/688). 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze darowizny 

prawa własności nieruchomości gruntowej położonej w Istebnej, oznaczonej w 

ewidencji gruntów jako działka nr 1671/1 o powierzchni 0,0143 ha (druk 

VI/690). 
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11. Podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia znaku graficznego Województwa 

Śląskiego (druk VI/689). 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr VI/43/7/2022 Sejmiku 

Województwa Śląskiego z dnia 25 kwietnia 2022 roku w sprawie wprowadzenia 

wspólnej obsługi informatycznej w zakresie Biuletynu Informacji Publicznej 

wojewódzkich samorządowych jednostek organizacyjnych zaliczanych do 

sektora finansów publicznych przez Urząd Marszałkowski Województwa 

Śląskiego (druk VI/687). 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany przedstawicieli Sejmiku Województwa 

Śląskiego w Radzie Społecznej Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 

Zdrowotnej Rejonowego Pogotowia Ratunkowego w Sosnowcu (druk VI/693). 

14. Sprawozdanie z realizacji Programu o współpracy Samorządu Województwa 

Śląskiego z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi 

w art. 3. ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 

2022. 

15. Sprawozdanie z działalności Zarządu Województwa Śląskiego w okresie 

pomiędzy sesjami. 

16. Interpelacje, zapytania, wnioski, oświadczenia radnych. 

17. Zamknięcie sesji Sejmiku. 

 

 

3. Przyjęcie protokołów z LV i LVI sesji Sejmiku: 
 

Uwag nie zgłoszono. 

 

Głosowanie nad przyjęciem protokołu z LV sesji Sejmiku: 

 

za  37 

przeciw 0 

wstrzym. 1 

 

 

Głosowanie nad przyjęciem protokołu z LVI sesji Sejmiku: 

 

za  38 

przeciw 0 

wstrzym. 1 

 

 

4. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Województwa Śląskiego na lata 2023-2035 (druk VI/684): 
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- radny Marek Gzik, Przewodniczący Sejmiku –…bardzo proszę … nad tą 

uchwałą pracowała Komisja Budżetu, Skarbu i Finansów. Bardzo proszę Pana 

Przewodniczącego Marka Kopla o wynik głosowania …[wypowiedź z miejsca, 

poza mikrofonem – opinia pozytywna]… Dziękuję bardzo ! Czy inne komisje 

opiniowały przedmiotowy projekt ? … Zdaje się, nie … Czy są uwagi ! Czy ktoś 

z Państwa Radnych chciałby zabrać głos, jeżeli chodzi o uchwałę dotyczącą 

Wieloletniej Prognozy Finansowej ? … Nie widzę ! To proponuję przegłosować, 

bardzo proszę o uruchomienie głosowania… 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  25 

przeciw 0 

wstrzym. 14 

 

 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu i w budżecie Województwa 

Śląskiego na 2023 rok (druk VI/685): 
 

- radny Marek Gzik, Przewodniczący Sejmiku –…czy ktoś z Państwa Radnych 

chciałby w tym punkcie zabrać głos ? … Nie widzę ! Bardzo proszę o opinię 

Komisji Budżetu, Skarbu i Finansów …[opinia pozytywna]… dziękuję bardzo ! 

Czy – jeszcze raz zapytam – czy ktoś może z Państwa Radnych chciałby zabrać 

głos ? … Nie widzę ! A zatem, proszę bardzo, przystępujemy do głosowania… 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  24 

przeciw 1 

wstrzym. 14 

 

 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w planie dochodów 

gromadzonych na wydzielonym rachunku przez jednostki oświatowe 

oraz finansowanych z nich wydatków na 2023 rok (druk VI/686): 
 

- radny Marek Gzik, Przewodniczący Sejmiku –…czy ktoś z Państwa Radnych 

chciałby zabrać w tym punkcie głos ? … Nie widzę ! Jaka jest opinia Komisji 

Budżetu, Skarbu i Finansów, Panie Przewodniczący ? …[opinia pozytywna]… 

dziękuję bardzo ! Również chyba obradowała i wystawiła opinię na temat tej 

uchwały Komisja Polityki Społecznej i Ochrony Zdrowia … Panie 

Przewodniczący ? … Klaudiusz Komor … bo to jest chyba Komisja Edukacji 

…tak, przepraszam ! Komisja Edukacji, nie udało się ? ...[wypowiedź z miejsca 
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– opinia pozytywna]… bardzo dziękuję ! Dobrze ! Czy jeszcze ktoś z Państwa 

chciałby zabrać głos ? … Nie widzę ! Przystępujemy do głosowania, bardzo 

proszę… 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  37 

przeciw 0 

wstrzym. 2 

 

 

7. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej gminom 

województwa śląskiego w ramach konkursu ofert dla gmin 

województwa śląskiego na zadanie pod nazwą: Wzmocnienie 

działalności placówek wsparcia dziennego dla dzieci i młodzieży na 

terenie województwa śląskiego w 2023 roku (druk VI/691): 
 

- radny Marek Gzik, Przewodniczący Sejmiku – bardzo proszę o opinię Komisji 

Budżetu, Skarbu i Finansów …[opinia pozytywna]… dziękuję ! Proszę również 

o opinię Komisji Polityki Społecznej i Ochrony Zdrowia, Pana Przewodniczącego 

Komora …[opinia pozytywna]… dziękuję bardzo ! Kto z Państwa Radnych 

chciałby zabrać głos ? … Nie widzę ! Bardzo proszę uruchomienie głosowania… 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  37 

przeciw 0 

wstrzym. 2 

 

 

8. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej z budżetu 

Województwa Śląskiego w formie dotacji celowej gminom 

województwa śląskiego na realizację zadań wybranych w ramach 

Marszałkowskiego Konkursu Inicjatywa Sołecka w 2023 roku (druk 

VI/692): 
 

- radny Marek Gzik, Przewodniczący Sejmiku – bardzo proszę o opinię Komisji 

Budżetu, Skarbu i Finansów …[opinia pozytywna]… dziękuję bardzo ! Również 

obradowała Komisja Rolnictwa i Terenów Wiejskich, bardzo proszę 

Przewodniczącego …[opinia pozytywna]… dziękuję bardzo ! Czy ktoś z Państwa 

Radnych chciałby zabrać głos ? … Nie widzę ! Bardzo proszę uruchomić 

głosowanie… 
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Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  38 

przeciw 0 

wstrzym. 1 

 

 

9. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Miastu 

i Gminie Olsztyn oraz Gminie Janów na realizację zadania pod 

nazwą: VI Jurajskie Zawody Balonowe. Balonowy Puchar Polski (druk 

VI/688): 
 

- radny Marek Gzik, Przewodniczący Sejmiku – bardzo proszę 

Przewodniczącego Komisji Budżetu, Skarbu i Finansów o opinię …[opinia 

pozytywna]… dziękuję ! Bardzo proszę również Przewodniczącą Komisji Sportu, 

Turystyki i Rekreacji …[opinia pozytywna]… dziękuję bardzo ! Czy ktoś 

z Państwa Radnych chciałby zabrać głos ? … Nie widzę ! Proszę uruchomić 

głosowanie… 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  38 

przeciw 0 

wstrzym. 1 

 

 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze 

darowizny prawa własności nieruchomości gruntowej położonej 

w Istebnej, oznaczonej w ewidencji gruntów jako działka nr 1671/1 

o powierzchni 0,0143 ha (druk VI/690): 
 

- radny Marek Gzik, Przewodniczący Sejmiku – bardzo proszę o opinię Komisji 

Budżetu, Skarbu i Finansów …[opinia pozytywna]… dziękuję bardzo ! Proszę 

również o opinię Komisji Rozwoju i Zagospodarowania Przestrzennego, Pana 

Przewodniczącego Molina …[opinia pozytywna]… dziękuję bardzo ! Czy ktoś 

z Państwa Radnych chciałby zabrać głos ? … Nie widzę ! Bardzo proszę, 

uruchamiamy głosowanie… 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  37 
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przeciw 0 

wstrzym. 2 

 

 

11. Podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia znaku graficznego 

Województwa Śląskiego (druk VI/689): 
 

- radny Marek Gzik, Przewodniczący Sejmiku – bardzo proszę o opinię Komisji 

Edukacji, Nauki i Kultury …[opinia pozytywna]… dziękuję bardzo ! Czy ktoś 

z Państwa Radnych chciałby zabrać głos ? … Pan Przewodniczący Kawulok, 

tak ? [wypowiedź z miejsca – prośba o wprowadzenie]… to jeżeli mogę prosić 

tutaj przedstawiciela Zarządu … Panie Marszałku, kto mógłby powiedzieć kilka 

słów, o co tak naprawdę chodzi w tej korekcie … korekcie, czy też tutaj w tej 

uchwale ? … Pana Sekretarza poprosimy, tak ? … Zapraszam … dobrze, to 

zapraszamy Panią Dyrektor Departamentu Promocji odpowiedzialnego za te 

kwestie właśnie. Zapraszam Panią Celinę, Panią Dyrektor, proszę o udzielenie 

informacji na temat czego tak naprawdę ta uchwała dotyczy. Bardzo proszę ! 

 

- Pani Celina Pająk, Dyrektor Departamentu Promocji i Projektów 

Społecznych –…przedstawię Państwu uzasadnienie, które zostało dołączone 

Państwu do dokumentacji. Uchwałą Sejmiku Województwa Śląskiego z dnia 

11 czerwca 2001 roku ustanowiony został znak herbowy Województwa 

Śląskiego – w błękitnym polu tarczy, złoty orzeł Piastów górnośląskich zwrócony 

w prawo. Dnia 15 kwietnia 2002 roku Sejmik Województwa przyjął Zasady 

używania herbu i flag Województwa Śląskiego i zgodnie z tym aktem, herb 

województwa umieszcza się na sali obrad Sejmiku, w pomieszczeniach Urzędu 

Marszałkowskiego oraz na budynkach Województwa Śląskiego, a także herbu 

używa się na drukach urzędowych, Przewodniczącego Sejmiku, Marszałka 

Województwa Śląskiego, Sejmiku Śląskiego i Urzędu Marszałkowskiego. Na 

mocy przytoczonych uchwał, ściśle zostały określone organy uprawnione do 

posługiwania się herbem. Instytucje niebędące jednostkami samorządowymi 

w województwie nabywają prawo do użycia herbu po utrzymaniu stosownej 

zgody Zarządu Województwa. I teraz tak – dla celów realizacji polityki 

informacyjnej i promocyjnej, został stworzony znak graficzny Województwa 

Śląskiego, stanowiący element identyfikacji wizualnej regionu. Podstawowy 

znak graficzny województwa składa się z wizerunku żółtego orła na tle 

niebieskiej tarczy oraz napisu Województwo Śląskie. Znak graficzny występuje 

dodatkowo w dwóch wariantach monochromatycznych, czarnym i białym, 

i macie Państwo w załączniku te znaki graficzne do materiałów. I one są zalecane 

do stosowania na materiałach o innym kolorze niż białym. Departament Promocji 

Projektów Społecznych w listopadzie zeszłego roku złożył do Komisji 

Heraldycznej, działającej przy Ministerstwie Spraw Wewnętrznych 

i Administracji, wniosek o opinię o projekcie symbolu, właśnie w tych dwóch 
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wersjach monochromatycznych. Przedłożone wraz z wnioskiem projekty zostały 

zaopiniowane pozytywnie. Podstawę wyrażenia opinii stanowi uchwała Komisji 

Heraldycznej, którą też Państwo macie w załączeniu. Projekt uchwały Sejmiku 

Województwa w sprawie ustanowienia znaku graficznego województwa został 

poddany konsultacjom społecznym w kwietniu tego roku, między 12 a 26 

kwietnia. I w ramach konsultacji nie wniesiono żadnych uwag. Powyższe 

działania podjęto dostrzegając potrzeby zapewnienia prawidłowego 

funkcjonowania systemu identyfikacji wizualnej. Doprecyzowując, znak 

w kolorze został wprowadzony, natomiast doprecyzowujemy znak 

w monochromie. Dziękuję ! Czy jeszcze jakieś pytania ? 

 

- radny Marek Gzik, Przewodniczący Sejmiku – dziękuję Pani Dyrektor ! Głos 

zabierze Pani Radna Baczyńska, bardzo proszę ! 

 

- radna Jadwiga Baczyńska – Szanowny Panie Przewodniczący ! Szanowny 

Zarządzie ! Szanowni Państwo Radni i Drodzy Goście ! Ja chciałam wyrazić 

swoją obawę co do podejścia do opiniowania tej uchwały poprzez Komisję 

Edukacji, Nauki i Kultury. W czwartek na wyjazdowym posiedzeniu nie 

mieliśmy kworum, dlatego nie mogliśmy zaopiniować tego znaku, natomiast 

dzisiaj rozumiem, że Pani Przewodnicząca podjęła obowiązek, dostała w ostatniej 

chwili tak naprawdę tą uchwałę do podjęcia akurat na dzisiejszej sesji. Myśmy 

o godzinie dziesiątej dowiedzieli się, że mamy nadzwyczajne posiedzenie 

komisji, po to żeby zaopiniować dwa projekty uchwał, m.in. właśnie ten. Według 

mojej opinii znak Województwa Śląskiego, tak jak każde logo, to jest bardzo 

poważny znak, bardzo poważna sprawa – to nie jest jakiś tam rysuneczek, 

maluneczek. Takie znaki są ściśle określone, mają swoje proporcje, barwy, są 

określone według jakichś uznanych systemów. I uważam, że takie podejmowanie 

opinii czy opiniowanie tej uchwały, tak naprawdę na kolanie, w ostatniej chwili, 

no nie powinno mieć miejsca. No, byłabym w stanie zrozumieć gdyby to była 

sprawa niezwykle pilna i ten znak już trzeba byłoby, tą uchwałę trzeba byłoby 

przegłosować koniecznie dzisiaj, ponieważ wiąże się to z jakimiś bardzo 

ważnymi sprawami. Ale według mojej opinii tak nie jest. Dlatego, no chciałabym 

wyrazić swoje zaniepokojenie, że tak naprawdę nie został ten znak w sposób 

rzetelny przedstawiony. Co tak naprawdę się zmieniło. No opis, który przed 

chwilą usłyszeliśmy jest bardzo skąpy, moim zdaniem niejasny. Nie wiemy czy 

tak naprawdę tego znaku można używać na materiałach czarno-białych, czy na 

materiałach kolorowych ? Dlaczego na materiałach kolorowych mamy nie 

używać kolorowego znaku, tylko czarno-białego ? No bardzo dużo pytań tutaj 

jest, dlatego moja propozycja jest taka, żebyśmy przełożyli jednak tą uchwałę na 

następną sesję i porządnie zaopiniowali. Też na komisji był wniosek Pana 

Radnego Piotra Czarnynogi o to żeby Komisja Statutowa opiniowała projekt 

uchwały, ponieważ no jest to formalna sprawa województwa. Dlatego bardzo 

proszę Pana Przewodniczącego o to, żebyśmy głosowanie tej uchwały przełożyli 
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na następną sesję i żeby inne komisje również mogły się wypowiedzieć. Dziękuję 

bardzo ! 

 

- radny Marek Gzik, Przewodniczący Sejmiku – dziękuję Pani Radnej ! Czy ja 

mam rozumieć, że to jest wniosek formalny o zdjęcie tego punktu z obrad ? 

…[głos z sali]… a więc porządek już został …[głosy z sali]… jako wniosek 

formalny, tak ? Czyli musimy przegłosować to …[głosy z sali]… rozumiem. 

Proszę Państwa ! Musimy przegłosować odrzucenie tego wniosku, czy też 

wprowadzenie. Potrzebujemy dwie minuty na wprowadzenie do głosowania. 

…[głosy z sali]… Czy Pani Radna zgłasza się jeszcze do... tak ? Do zabrania 

głosu ? …[głos z sali – prośba o opinię radcy prawnego]… Panie Mecenasie ? 

…Chwileczkę zaraz będziemy mieli odpowiedzi … Proszę Państwa ! 

Rzeczywiście tutaj w zasadzie powinna być jeszcze opinia Komisji Statutowej. 

Mamy tutaj to przedyskutowane z Panem Mecenasem, natomiast niezależnie od 

tego, my jako Sejmik, możemy głosować, bo to jest nasza decyzja. Ja proponuję, 

żebyśmy to przegłosowali. Najpierw głosujemy, jesteśmy przygotowani, 

o zdjęcie punktu – mamy wniosek Pani Radnej o zdjęcie punktu z obrad … Pan 

Radny ? … Proszę bardzo, zapraszam do zabrania głosu… 

 

- radny Stanisław Jaszczuk – to ja bym jednak prosił żeby Pan Radca formalnie 

z tej mównicy powiedział, bo to będzie zaprotokołowane, czy taka opinia jest 

wymagana, żeby to nie było gdzieś tam w powietrzu zawieszone. 

 

- Pan Józef Koczar, Dyrektor Departament Obsługi Prawnej i Nadzoru 

Właścicielskiego – Panie Przewodniczący ! Panie Marszałku ! Szanowni 

Państwo ! Zgodnie ze Statutem Województwa Śląskiego do zadań Komisji 

Statutowo-Regulaminowej należy opiniowanie aktów prawa miejscowego. Ta 

uchwała jest aktem prawa miejscowego, więc teoretycznie powinna być 

zaopiniowana przez Komisję Statutowo-Regulaminową, taki jest wymóg 

statutowy. Natomiast ostateczna decyzja czy głosować dany projekt uchwały 

należy do Sejmiku. Gdyby ocenić jako pewne uchybienie proceduralne 

polegające na braku tej opinii, zwykle Wojewoda Śląski uznaje, że naruszenie 

wymogów statutowych nie jest podstawą do stwierdzenia nieważności uchwały, 

że to nie jest na tyle istotne naruszenie prawa, które wpływa na skuteczność 

uchwały. Inaczej byłoby gdyby doszło do naruszenia przepisów ustawowych, 

a tutaj takiej sytuacji nie mamy. Dziękuję ! 

 

- radny Marek Gzik, Przewodniczący Sejmiku – dziękuję bardzo ! Panie 

Mecenasie. Głos zabierze Mirosław Mazur ! 

 

- radny Mirosław Mazur – Panie Przewodniczący ! Panie Marszałku, Koleżanki 

i Koledzy Radni ! Szanowni Państwo ! Mam prośbę, Panie Przewodniczący, 

o piętnaście minut przerwy. 
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- radny Marek Gzik, Przewodniczący Sejmiku – czy ktoś ma jakiś głos 

przeciwny ? … A zatem zróbmy piętnastominutową przerwę. Proszę Państwa ! 

spotykamy się 1205. Dziękuję ! 

 

[przerwa w obradach] 

 

- radny Marek Gzik, Przewodniczący Sejmiku –…38 osób mamy, a więc proszę 

Państwa, przystępujemy teraz do głosowania. Mamy wniosek formalny o zdjęcie 

punktu uchwały z obrad i mamy przeciwny wniosek. … A jest ? … Jest ! Dobrze, 

to jeszcze raz musimy, tak ? … Proszę Państwa ! Jeszcze raz bardzo proszę 

o potwierdzenie kworum, żebyśmy mogli już wszyscy spokojnie przejść do 

kolejnych punktów naszych obrad. Bardzo proszę wszystkich Państwa 

o potwierdzenie kworum w systemie elektronicznym … Prośba jeszcze do Pana 

Radnego Baczyńskiego o potwierdzenie kworum … Jest ! Dobrze ! Dziękuję, 

zamykamy ! … I bardzo proszę, głosujemy wniosek Pani Radnej o zdjęcie 

z porządku obrad punktu dotyczącego znaku Województwa… 

 

Głosowanie nad wnioskiem o zdjęcie z porządku obrad punktu w sprawie 

ustanowienia znaku graficznego Województwa Śląskiego: 

 

za  15 

przeciw 24 

wstrzym. 0 

 

Wniosek nie uzyskał akceptacji. 

 

 

- radny Marek Gzik, Przewodniczący Sejmiku –…przechodzimy do podjęcia 

uchwały w sprawie znaku graficznego województwa śląskiego. Czy ktoś 

z Państwa Radnych chciałby zabrać głos ? … Nie widzę ! Bardzo proszę 

o uruchomienie głosowania… 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  24 

przeciw 6 

wstrzym. 9 

 

 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr VI/43/7/2022 

Sejmiku Województwa Śląskiego z dnia 25 kwietnia 2022 roku 

w sprawie wprowadzenia wspólnej obsługi informatycznej w zakresie 
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Biuletynu Informacji Publicznej wojewódzkich samorządowych 

jednostek organizacyjnych zaliczanych do sektora finansów 

publicznych przez Urząd Marszałkowski Województwa Śląskiego 

(druk VI/687): 
 

- radny Marek Gzik, Przewodniczący Sejmiku –…czy ktoś z Państwa chciałby 

zabrać głos w tym punkcie ? … Nie widzę ! Bardzo proszę o opinię Komisji 

Budżetu, Skarbu i Finansów …[opinia pozytywna]… dziękuję bardzo ! Jeżeli nie 

ma głosów w dyskusji, bardzo proszę o uruchomienie głosowania… 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  35 

przeciw 0 

wstrzym. 3 

 

 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany przedstawicieli Sejmiku 

Województwa Śląskiego w Radzie Społecznej Samodzielnego Publicznego 

Zakładu Opieki Zdrowotnej Rejonowego Pogotowia Ratunkowego 

w Sosnowcu (druk VI/693): 

 

- radny Marek Gzik, Przewodniczący Sejmiku –…w związku ze złożoną 

rezygnacją proponuje się odwołanie przedstawiciela Sejmiku, a jednocześnie 

powołanie dwóch osób w skład tejże rady. Treść uchwały jest Państwu 

przedstawiona. I do rady proponujemy Pana Jacka Kaźmierczaka, samorządowca 

z Sosnowca oraz Panią byłą Minister, dzisiaj senator, Beatę Małecką-Liberę … 

Jan Kawulok, bardzo proszę, Panie Przewodniczący ! 

 

- radny Jan Kawulok – Panie Przewodniczący ! Panie Marszałku ! No bo 

odwołujemy jedną osobę, a powołujemy dwie. Z czego to wynika ? 

 

- radny Marek Gzik, Przewodniczący Sejmiku –…już mówię dlaczego. 

Ponieważ, jak wiecie Państwo, mamy limity osób i można poszerzyć skład osób 

grona o więcej osób, przy czym cały czas czekamy na kandydatów z Prawa 

i Sprawiedliwości – i te miejsca, które tam dla Państwa przewidzieliśmy, one 

wciąż nie są zajęte. I jeżeli będzie propozycja z Państwa strony, to oczywiście 

będziemy procedować. Czy jeszcze są głosy w dyskusji ? … Nie widzę ! A zatem, 

proszę Państwa, przystępujemy do głosowania… 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  25 
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przeciw 1 

wstrzym. 13 

 

 

14. Sprawozdanie z realizacji Programu o współpracy Samorządu 

Województwa Śląskiego z organizacjami pozarządowymi oraz 

podmiotami wymienionymi w art. 3. ustawy o działalności pożytku 

publicznego i o wolontariacie na rok 2022: 
 

- radny Marek Gzik, Przewodniczący Sejmiku –…I w kolejnym punkcie mamy 

sprawozdanie z realizacji Programu – to jest ten punkt, który na początku naszych 

obrad uzupełnił dzisiejszy porządek – sprawozdanie z realizacji Programu 

współpracy Samorządu Województwa Śląskiego z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 o działalności 

pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2022. Panie Marszałku ! Kto będzie 

referował ? … Czyli to zostało przesłane do Państwa Radnych – pytanie czy ktoś 

z Państwa Radnych oczekiwałby tu pogłębionej dyskusji, ponad to, co zostało 

Państwu przedstawione ? … Nie widzę ! A zatem przechodzimy do kolejnego 

punktu… 

 

 

15. Sprawozdanie z działalności Zarządu Województwa Śląskiego 

w okresie pomiędzy sesjami: 
 

- radny Marek Gzik, Przewodniczący Sejmiku – to sprawozdanie również do 

Państwa Radnych zostało przesłane. Czy ktoś z Radnych chciałby zabrać głos ? 

Bardzo proszę, Pan Przewodniczący Kawulok. 

 

- radny Jan Kawulok – Panie Przewodniczący ! Panie Marszałku ! Tylko taka 

prośba formalna, ponieważ no sprawozdanie z działalności Zarządu jest 

integralną częścią naszego porządku obrad, żeby to sprawozdanie było przesyłane 

razem z materiałami na sesję. Ponieważ tak to mamy w regulaminie zapisane, że 

zaproszenie na sesję zawiera projekty uchwał oraz materiały, które będą, że tak 

powiem, przedmiotem obrad, więc bardzo bym prosił żeby no w jednym 

dokumencie wysyłać materiały na sesję i sprawozdanie z działalności Zarządu. 

Oczywiście to spowoduje, że to będzie tam na początku z jakimś tam 

trzydniowym poślizgiem, ale potem to wejdzie w normalny tryb i będziemy mieć, 

jak gdyby, czas na zapoznanie się z materiałami. No bo teraz dostaliśmy to 

w piątek, to jest materiał obszerny, potem trudno jest się z tym zapoznać. 

Dziękuję ! … Wniosek, oczywiście, taka prośba, ponieważ… Dziękuję ! 
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- radny Marek Gzik, Przewodniczący Sejmiku – dziękuję Panu 

Przewodniczącemu ! Czy jeszcze ktoś z Państwa w tym punkcie chciałby zabrać 

głos ? … Nie widzę ! Przechodzimy do kolejnego punktu… 

 

 

16. Interpelacje, zapytania, wnioski, oświadczenia radnych: 
 

- radny Marek Gzik, Przewodniczący Sejmiku – czy ktoś z Państwa Radnych 

chciałby zabrać głos ? … Dobrze, zapraszam Pana Przewodniczącego Gmitruka 

do zabrania głosu ! 

 

- radny Stanisław Gmitruk – Panie Przewodniczący ! Szanowny Panie 

Marszałku ! Szanowni Państwo ! Moje wystąpienie będzie trzypunktowe. 

W pierwszym punkcie interpelacja – dotyczy możliwości budowy chodnika dla 

pieszych w drodze wojewódzkiej nr 786 w Luborczy, gmina Koniecpol. Podczas 

licznych spotkań z mieszkańcami, głównie położonych w trakcie przebiegu tejże 

drogi wojewódzkiej, czyli gmin Mstów, Dąbrowa, Zielonej i Koniecpol, 

otrzymuję liczne pozytywne informacje o dokonanych dotychczasowych 

cząstkowych inwestycjach wykonanych w tejże drodze. No szczególnie dużo 

niewielkich, co do zakresu, inwestycji wykonano w gminie Mstów, w tym 

zlikwidowano niebezpieczeństwo na tzw. zakręcie śmierci. Też na uznanie 

zasługuje inwestycja wykonana miejscowości Święta Anna – rondo i cała 

organizacja ruchu w tym zakresie, natomiast na szczególną uwagę zasługuje 

rozpoczęta inwestycja w tej drodze na odcinku od przejazdu kolejowego 

w mieście Koniecpol, do granic z województwem świętokrzyskim. Natomiast jest 

wiele jeszcze mniejszych potencjalnie inwestycji do zrealizowania, m.in. 

mieszkańcy gminy Koniecpol wnioskują ażeby wykonać chodnik 

w miejscowości Luborcza, który zapewne poprawi bezpieczeństwo pieszych, ale 

i także w jakimś stopniu zapewni komfort jazdy pojazdów na tym odcinku. To 

jest pierwsza sprawa. Druga sprawa – nawiązując do obecności druhów 

strażaków chcę nam wszystkim przypomnieć, że bardzo dużo uroczystości 

strażackich odbyło się w miesiącu maju. 4 maja to jest dzień patrona strażaków, 

świętego Floriana. I tak, w ramach tych wielu uroczystości w dniu 13 maja odbyło 

się święto: Dzień Strażaka Miasta Powiatu Grodzkiego Częstochowy, gdzie za 

zasługi dla tej organizacji, czyli Zarządu Miejskiego, który obchodził 

dwudziestolecie, ufundowano sztandar. No, sztandar też odznaczyliśmy naszym 

wojewódzkim najważniejszym odznaczeniem – Złotą Honorową Odznaką za 

Zasługi dla Województwa Śląskiego. W uroczystości uczestniczyła radna, Pani 

Marta Salwierak i Marszałek Grzegorz Boski. Chcę, korzystając z naszej sesji, 

która się powoli kończy, szybko przebiega, chciałem podziękować Panu 

Marszałkowi i współpracownikom za pomoc organizacyjną, no i także 

materialną, dzięki czemu uroczystość w Częstochowie, ale także i w innych 

miejscowościach, przebiegała dostojnie i bardzo ładnie. No i ostatnia rzecz – chcę 
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przypomnieć, bo trudno powiedzieć, że będę informował – otóż na jedną kolejkę 

zakończenia sezonu piłkarskiego 2022/2023, właściwie przypominam Państwu, 

że RKS Raków Częstochowa został Mistrzem Polski. W studwuletniej historii 

tego klubu jest to pierwszy tytuł. Wcześniej Raków Częstochowa był dwukrotnie 

Wicemistrzem Polski, dwukrotnie zdobywał Puchar Polski i Superpuchar Polski. 

Wierzymy także, że rozstrzygnie się także tabela 1. ligi piłkarskiej, w efekcie 

czego czternastokrotny Mistrz Polski Ruch Chorzów także awansuje do 

ekstraklasy, w efekcie czego z województwa Śląskiego będziemy mieli 

w ekstraklasie Raków Częstochowa, Górnik Zabrze, Piast Gliwice i wierzymy, 

że Ruch Chorzów. Dziękuję ! 

 

- radny Marek Gzik, Przewodniczący Sejmiku – dziękuję bardzo ! Głos zabierze 

Pan Andrzej Molin, bardzo proszę ! 

 

- radny Andrzej Molin – Panie Przewodniczący ! Panie Marszałku ! Dzisiaj 

chciałem przekazać wnioski, które wypracowaliśmy na ostatnim posiedzeniu 

Komisji Rozwoju i Zagospodarowania Przestrzennego, konkretnie 16 maja – dwa 

pisma dotyczące transportu kolejowego, a zostały skierowane również na nasze 

posiedzenie komisji. Pierwsze pismo, to pismo PKP Polskich Linii Kolejowych 

S.A. z biura strategii, z dnia 12 maja 2023 roku, które było skierowane do 

Prezydenta Tychów, do wiadomości Urzędu Marszałkowskiego, Sejmiku 

Województwa Śląskiego, Urzędu Miasta Oświęcim, Urzędu Miasta Bieruń, 

Łazisk Górnych, Orzesza, oraz Urzędu Gminy Wyry, gdzie PKP deklarują ścisłą 

współpracę z samorządami w celu efektywnego wykorzystania infrastruktury 

kolejowej. Konkretnie PLK S.A. informuje o ujęciu projektu: Rewitalizacja linii 

kolejowych nr 140, 169, 179, 885 i 138 połączenia Orzesze, Jaśkowice, Tychy, 

Baraniec, KWK Piast, Nowy Bieruń i Oświęcim w grupie projektów o znaczeniu 

regionalnym, kwalifikującym się do dofinansowania ze środków Programu 

Regionalnego Fundusze Europejskie dla Śląska na lata 2021-2027. PKP S.A. 

wyraża nadzieję, że Urząd Marszałkowski będący dysponentem środków 

wyasygnuje właściwą pulę środków na realizację tego projektu, który pozostaje 

na miejscu rezerwowym listy projektów regionalnych. Niestety spółka nie ma 

możliwości sfinansowania robót z innych programów, jak właśnie z tego. Drugie 

pismo, to pismo Towarzystwa Entuzjastów Kolei z dnia 12 maja 2023 roku, które 

zostało skierowane do Marszałka Województwa Śląskiego oraz radnych Sejmiku 

Województwa Śląskiego, zawierające 9 postulatów do rozkładu jazdy pociągów 

regionalnych. W wyniku analizy oraz przeprowadzonego głosowania, komisja 

popiera wnioski zawarte w obu pismach skierowanych do Marszałka Jakuba 

Chełstowskiego. Dziękuję bardzo i bardzo proszę Pana Marszałka 

o przeanalizowanie możliwości spełnienia tych właśnie sugestii. Dziękuję 

bardzo ! 
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- radny Marek Gzik, Przewodniczący Sejmiku – dziękuję Panu Radnemu ! 

Proszę, głos zabierze Jan Kawulok ! 

 

- radny Jan Kawulok – Panie Przewodniczący ! Panie Marszałku ! Podobnie jak 

Pan Radny Gmitruk, też będę miał trzy tematy. Pierwszy temat to interpelacja. 

Pozwolę sobie ją przeczytać. Pan Jakub Chełstowski, Marszałek Województwa 

Śląskiego. Zwracam się do Pana w następującej sprawie: Informacja na temat 

kolejki pacjentów na oddziałach rehabilitacji w Ustroniu. W dniu 21 maja, czyli 

wczoraj, w programie telewizyjnym Woronicza 17 poseł Mirosław Suchoń 

przekazał informację o piętnastoletnim okresie oczekiwania na przyjęcie pacjenta 

na oddział rehabilitacyjny w Ustroniu. Niestety, nie padła nazwa szpitala, jednak 

w obu naszych jednostkach prowadzone są oddziały rehabilitacyjne, niewątpliwie 

wspomniana sytuacja dotyczy podmiotów prowadzonych przez Samorząd 

Województwa Śląskiego. Tego typu informacja źle świadczy o pracy naszych 

podmiotów, ale też w złym świetle przedstawia nas jako organ tworzący. 

W związku z powyższym proszę o informację czy faktycznie w którymś 

z naszych szpitali w Ustroniu na oddziałach rehabilitacyjnych czas oczekiwania 

pacjenta na przyjęcie wynosi piętnaście lat ? Jeżeli tak, to proszę o informację na 

temat podjętych działań, aby ta patologiczna sytuacja nie miała miejsca. Jeśli nie, 

to proponuję aby Pan Poseł Mirosław Suchoń zdementował nieprawdziwą 

informację. Rynek usług zdrowotnych, choć nie do końca dobrze funkcjonujący, 

ocenia skrajne sytuacje, szczególnie te patologiczne. Z pewnością informacja 

o piętnastoletnim okresie oczekiwania na przyjęcie na oddział rehabilitacyjny nie 

służy dobrej marce naszych szpitali, na której tak bardzo nam zależy. Tutaj 

oczywiście chyba komentarz jest zbędny, piętnaście lat kolejka, no to by 

świadczyło o nas... Przekazuję, jeśli można tam …[głosy z sali]… Jeżeli jest 

piętnaście lat, to no musimy to omówić na Komisji Zdrowia też. Kolejna sprawa, 

to jeśli chodzi o Dzień Strażaka, ponieważ tutaj bardzo ładnie dzisiaj był ten temat 

omówiony. Również w naszym tutaj subregionie południowym w sobotę odbyły 

się obchody Dnia Strażaka. Bardzo ważne, że obchody, co staramy się robić, były 

wspólne straży pożarnej, tzw. zawodowej i ochotniczej. Od wielu, wielu lat 

staramy się w naszym subregionie, żeby ta współpraca była dobra. I faktycznie 

był Pan Generał Kleszczewski, ale był to Wiceprzewodniczący Ochotniczej 

Straży Pożarnej, Pan Glajcar, tak, że to na pewno świadczy o tym, że ta służba, 

która, no ciągle w notowaniach ma pierwsze miejsce. I ta współpraca między 

strażą zawodową i ochotniczą jest świetnie uzupełniana i musimy zrobić 

wszystko, żeby to kontynuować, żeby nie doszło do podziału, który kiedyś był na 

ochotników i tych zawodowych. Jest to naprawdę nasze wspólne zadanie. 

W Europie jest to formacja, która świetnie w Polsce daje przykład dobrej 

współpracy tej straży etatowej, zawodowej i tej … No i punkt trzeci – oczywiście, 

gratuluję zespołowi z Częstochowy wspaniałego wyniku. Dziękuję bardzo ! 
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- radny Marek Gzik, Przewodniczący Sejmiku – dziękuję ! No wydaje się, że 

wyczerpaliśmy dyskusję ! 

 

 

17. Zamknięcie sesji Sejmiku: 
 

- radny Marek Gzik, Przewodniczący Sejmiku – Szanowni Państwo ! Bardzo 

chciałem wszystkim podziękować za sprawne przeprocedowanie dzisiejszych 

punktów. I zapraszam wszystkich na kolejne spotkanie 19 czerwca – kolejna 

nasza sesja. Tym samym porządek wyczerpaliśmy. Dziękuję bardzo ! Uznaję 

sesję za zamkniętą [godz. 1225] 


